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Student Research Assistant, HiWi (f/m/d) 
Job Description: 

The research assistant will support the scientific staff of the Systems, Data, Simulation & Energy (SYDSEN) 
and Cooperative Autonomous Systems (CAS) research groups on Trajectory Data Mining for Autono-
mous Vehicle Test Drives, in collaboration with AstaZero. AstaZero is a non-profit organization indirectly 
owned by the Swedish government, dedicated to conducting independent testing, verification, and certifica-
tion for its customers. We aim to analyze the test run data including a range of autonomous vehicles and 
investigate on driving behaviors and patterns. 
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The tasks include: 
• Research on quantitative methods for trajectory data 
• Data storytelling and visualization  
• Reviewing literature relevant to the project and the research that we do 
• Implementing proofs of concept  
• Communication with project partners and demonstrators 
• Documenting all tasks and outcomes 

Qualifications and skills: 
We seek highly motivated Bachelor or Master students in computer science, industrial engineering, statis-
tics and econometrics, geomatics, or related fields, preferably at KIT. 

• Proficiency in Python and R, and readiness to learn other programming languages as needed 
• Basic understanding of data science 
• Bonus: familiarity with transportation science, autonomous driving 
• Strong communication skills for collaboration with diverse project partners 
• Adequate English language proficiency for international teamwork 
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We offer:  
• A part-time contract offering 40 to 80 hours per month, with salary tailored to the level of educational 

attainment. The initial contract duration is flexible, ranging from 3 months to beyond, with high likeli-
hood for extension. 

• Flexible working hours, also working at home possible. 
• A variety of tasks so that you can learn a lot. Also, state-of-the-art research can be performed and will 

be published together with the student. 

How to apply: 
Please send your application to min-bin.lin@kit.edu with the following information: 
• CV / Resume (max. 2 pages) 
• List of courses or workshops taken 

The payment is based on the rates of the state of Baden-Württemberg for academic assistants. The em-
ployment is temporary. 
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S Studentische Hilfskraft, HiWi (w/m/d) 
Stellenbeschreibung: 

Die studentische Hilfskraft wird das wissenschaftliche Personal der Forschungsgruppen Systeme, Daten, Si-
mulation & Energie (SYDSEN) und Kooperative Autonome Systeme (CAS) bei der Trajektoriendatenauswer-
tung für Testfahrten autonomer Fahrzeuge unterstützen, in Zusammenarbeit mit AstaZero. AstaZero ist eine 
gemeinnützige Organisation, die indirekt dem schwedischen Staat gehört und sich der Durchführung unab-
hängiger Tests, Überprüfungen und Zertifizierungen für ihre Kunden widmet. Wir wollen die Testlaufdaten 
verschiedener autonomer Fahrzeuge analysieren und Fahrverhalten sowie -muster untersuchen. 

 
Images from  

Deine Aufgaben umfassen:  
• Forschung zu quantitativen Methoden für Trajektoriendaten  
• Datenvisualisierung und -Storytelling 
• Überprüfung relevanter Literatur für das Projekt und unsere Forschung 
• Implementierung von Proof-of-Concepts  
• Kommunikation mit Projektbeteiligten und Demonstratoren  
• Dokumentation aller Aufgaben und Ergebnisse  

Qualifikationen und Fähigkeiten: 
Wir suchen hochmotivierte Bachelor- oder Masterstudenten der Informatik, des Wirtschaftsingenieurwesens, 
der Statistik und Ökonometrie, der Geomatik oder verwandter Bereiche, bevorzugt am KIT. 
• Beherrschung von Python und R 
• Bereitschaft, andere Programmiersprachen nach Bedarf zu erlernen  
• Grundverständnis für Data Science  
• Bonus: Vertrautheit mit Verkehrswissenschaften, autonomem Fahren  
• Starke Kommunikationsfähigkeiten für die Zusammenarbeit mit Projektpartnern 
• Angemessene Englischkenntnisse für internationale Teamarbeit 
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Wir bieten:  
• Einen Teilzeitvertrag mit einem Angebot von 40 bis 80 Stunden pro Monat, mit einem Gehalt, das dem 

Bildungsstand angepasst ist.  
• Die anfängliche Vertragsdauer ist flexibel und reicht von 3 Monaten bis darüber hinaus, mit hoher Wahr-

scheinlichkeit auf Verlängerung.  
• Flexible Arbeitszeiten, auch Arbeiten von zu Hause aus möglich.  
• Eine Vielzahl von Aufgaben, damit Sie viel lernen können.  
• Außerdem kann hochmoderne Forschung durchgeführt und zusammen mit dem Studenten veröffentlicht 

werden. 

 

Bewerbung:  
Bitte senden Sie Ihre Bewerbung an min-bin.lin@kit.edu mit folgenden Informationen: 
• Lebenslauf (max. 2 Seiten)  
• Liste der besuchten Kurse oder Workshops  

 
Die Bezahlung erfolgt nach den Sätzen des Landes Baden-Württemberg für wissenschaftliche Hilfskräfte. Die 
Beschäftigung ist befristet. 
 
 


